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پژوهش پلی به سمت پیشرفت 
روز 25 آذر از سوی »شورای فرهنگ عمومی كشور« به نام 
روز پژوهش نام گذاری شد. وزارت علوم تحقیقات و فناوری نیز 
از سال 1379 چهارمین هفته آذر ماه را به نام هفتة پژوهش 
نام گذاری كرد و از سال 1384 این نام به »هفته پژوهش و 
فناوری« تغییر یافت. ارج نهادن به مقام شامخ پژوهشگران 
و  برتر، شناسایی و طرح مشكلات  پژوهشگران  از  و تجلیل 
در  فناوری  و  پژوهش  ارتقاء سطح  و  پیش روی  چالش های 

كشور از جمله اهداف این اقدام بود.
در کشورهای توسعه نیافته، ضعف در مدیریت سازمان ها 
و نهادهای دولتی و مدیریت مراکز علمی و تحقیقاتی و نیز 
ناتوانی در جذب افراد متخصص که در خارج از کشور پرورش 
یافته اند، از مهم ترین عوامل ضعف قوای پژوهشی محسوب 
که  نهادهایی  در  مند  توان  و  قوی  مدیریت  نبود  شود.  می 
عهده دار پژوهش هستند، مهم ترین مانع پیشرفت و توسعه 
در کشورهای جهان سوم از نظر علمی و تحقیقاتی به شمار 
می آید. با دست یابی به مدیریت علمی که بر نظامی منطقی و 
اصولی استوار است، مشکلات را می توان کاهش داد. مدیریت 
علمی بدان معنا نیست که  بهترین دانشمندان را به سطح 
مدیریت در بخش های اساسی منتقل شوند. مدیریت علمی 
در یک مرکز پژوهشی، نیازمند فرد یا افرادی است که افزون 
درستی  درک  کشور،  آن  از وضعیت  قوی  بینش  داشتن  بر 
از پژوهش و تحقیقات در حال اجرا در جهان کنونی داشته 
باشند. در کشور ما به رغم تاکید مسئولان نسبت به جایگاه 
علم و توسعه و ضرورت ایجاد »نهضت تولید علم« و »جنبش 
نرم افزاری«، مقوله »پژوهش« که ابزار و پیش زمینه تحقق این 
آرمان ها است، تنها به بزرگداشت آن در یک روز و هفته خاص 
محدود شده و این حوزه همچنان با دشواری های ساختاری و 
عملکردی فراوانی مواجه است، موانع و مشکلات موجود در این 

زمینه به حوزه ها و  مراحل  مختلفی از  آن  مربوط می شود.

آرین احمدی سرمقاله

دادگاه منافقین به معنای آغاز فصل جدیدی از مبارزه پیگیر و مستمر 
ایران با تروریسم است.

در های سالن اجتماعات مجتمع تخصصی ویژه رسیدگی به جرایم 
تا  شد  باز  آذر   21 سه شنبه،  روز  دقیقه  ساعت 7:45  در  اقتصادی 
فصل جدیدی برای پیکر رو به احتضار تروریستی گروهک منافقین 
ایرانی، تحت  قتل عام 17 هزار  کارنامه  با  تروریست هایی  آغاز شود؛ 
حمایت کشور های غربی برای انجام اقدام های تروریستی در ایران و 

تروریست هایی مبتلا به نفرین آوارگی ابدی.
اخیرا یک رسانه آلبانیایی درباره وضعیت منافقین در اردوگاه اشرف 3 
در منطقه مانزا شهر دورس این کشور نوشته بود: مردم منطقه مانزا، از 
حضور ساکنان این اردوگان مرموز به شدت ترسیده اند و خواهان ترک 
منطقه از سوی آن ها هستند؛ به گفته اهالی مانزا، آن ها نمی خواهند 

تروریست ها در منطقه زندگیشان حضور داشته باشد.
آغاز فصلی جدید در مبارزه پیگیر ایران با تروریسم

رسانه های  عکاسان  و  تصویربرداران  خبرنگاران،  تدریجی  ورود  با 
مختلف و خانواده های شهدای ترور به سالن دادگاه، صدای همهمه 
و شلوغی جمعیت نیز به تدریج افزایش می یافت. تراکم جمعیت و در 
نتیجه همهمه در مقابل جایگاه رئیس و مستشاران دادگاه، بیشتر از 
دیگر جا های سالن بود؛ چراکه خانواده های شهدای ترور با عکس شهدا 

روی صندلی ردیف های اول و دوم نشسته بودند.
فراهم  را  دوربین ها  استقرار  مقدمات  تصویربرداران  که  حالی   در 
می کردند، حلقه عکاسان به دور اعضای خانواده های شهدای ترور و 
تلاش خبرنگاران برای مصاحبه با آن ها، فضای سالن دادگاه را شلوغ تر 
می کرد؛ صدای مکرر شاتر دوربین های عکاسی باعث می شد تا صدای 

صحبت افراد جز در فاصله اندک واضح نباشد.
باقی  دیگر صندلی خالی  یافت؛  افزایش  رفته رفته  جمعیت سالن 
نمانده بود و به همین دلیل مسئولان برگزاری دادگاه، صندلی هایی را 

برای استقرار تازه وارد ها در راهروی سالن قرار دادند.

منافقین باید به سزای اعمال خود برسند
 13۶4 سال  بمب گذاری  در  که  میری  سیدحسین  شهید  خواهر 
منافقین به شهادت رسیده بود، پس از یادآوری واقعه شهادت برادرش 
درباره آرزوی شب و روزش، گفت: امیدوارم منافقین به سزای اعمال 
خود برسند. فرزند شهید حجت الاسلام والمسلمین آقامیری می گوید 
که از زمان شهادت پدرش در سال 1357 به دست منافقین تاکنون 
منتظر برگزاری دادگاهی جهت محاکمه منافقین بود؛ وی ضمن ابراز 
خرسندی از برگزاری این دادگاه، گفت: این دادگاه باید مدت ها پیش 
برگزار می شد؛ با وجود این، امیدوارم منافقین براساس آنچه قانون 

مشخص کرده، به اشد مجازات برسند.
شهید سید مصطفی رفعتی پور در سال 13۶1 در مسیر محل کار 
به دست منافقین به شهادت رسید؛ همسر این شهید می گوید که 
نخستین بار است درباره شهادت همسرش با رسانه ای صحبت می کند 
و هیچ گاه تمایلی به یادآوری آن واقعه تلخ نداشته است؛ او امیدوارانه، 

گفت: می خواهم با مجازات منافقین پس از سال ها دلم شاد شود.
مشخصا  قدیمی  عکسی  با  قابی  می کرد،  تلاش  که  مسنی  مادر 
مربوط به دهه 13۶۰ را روی صندلی کنار خود بگذارد، خودش را مادر 
شهید داوود ارجمندی معرفی کرد؛ وی گفت: در حال حاضر به شدت 
نگران مردم غزه هستم، زیرا رژیم صهیونیستی مانند منافقین مورد 
حمایت آمریکا است. این مادر شهید، تاکید کرد: من فقط می خواهم 
جلوی آزادانه گشتن منافقین را بگیرند و آن ها را برای جنایت هایشان 
پاسخگو کنند. همسر شهید محمدعلی آقارجبی روایتی دردناک از ترور 
همسرش داشت؛ وی گفت: منافقین همسرش را در سال 13۶1 با 
هجوم به منزلشان در مقابل چشمان وی، سه فرزند و مادر شهید به 
شهادت رساندند؛ همسر شهید مذکور، می گوید: امیدوارم حق ما گرفته 

شود و منافقین به سزای اعمالشان برسند.
رسمیت جلسه دادگاه اعلام شد

با ورود حجت الاسلام والمسلمین دهقانی و آقایان مرتضی تورک و 

امین ناصری، رئیس و مستشاران دادگاه، جلسه رسمیت پیدا کرد و 
سروصدای سالن به سکوت تبدیل شد.

قاضی دادگاه، رسمیت نخستین جلسه بزرگ ترین دادگاه منافقین را 
اعلام و سپس توضیحات کاملی درباره پرونده ارائه کرد.

حجت الاسلام والمسلمین دهقانی، تاکید کرد: این دادگاه با رعایت 
همه اصول آیین دادرسی کیفری به ویژه مواد 7، 29۶ و 382 این قانون 
مستند به قانون آیین دادرسی و قانون مجازات اسلامی برای رسیدگی به 

اتهام ها صلاحیت خود را اعلام می کند.
روند دادگاه و شرایط شکلی رسیدگی به پرونده، نشان دهنده عزم 
جدی برای انجام دادرسی عادلانه و قانونی بود؛ در همین چارچوب، 
دادگاه پس از انتخاب وکلای تسخیری برای متهمان بلافاصله به آن ها 
اخطار کرد تا ایراد ها و اعتراض های خود را طی 1۰ روز پس از تاریخ ابلاغ 
تسلیم دادگاه کنند؛ برای آدرس رسمی متهمان ایمیل فرستاده شد تا 
دفاعیات خود را ارسال و وکیل خود را معرفی کنند؛ دادگاه از طریق نشر 
آگهی و ارسال پیام ها به متهمان اخطار داد تا محل اقامت قانونی خود 
را معرفی کنند؛ از آنجا که درج کد ملی در کیفرخواست براساس ماده 
279 آیین دادرسی کیفری الزامی است، سازمان ثبت احوال براساس 
مشخصات متهمان اقدام به صدور شماره ملی برای این افراد کرد و 
به همین دلیل در مشخصات متهمان پرونده، کد ملی نیز وجود داشت.

کیفرخواستی از تاریخ رنج مردم ایران از تروریسم
کیفرخواستی که نماینده دادستان پس از اظهارات قاضی قرائت کرد، 
بخشی از تاریخ رنج مردم ایران از تروریسم است و به همین دلیل 
این،  وجود  با  دارند؛  اطلاع  آن  از  ناخودآگاه  به صورت  مردم  بیشتر 
نماینده دادستان از قاضی دادگاه خواست تا برای ارائه بهتر سیاهه 
جنایت های منافقین علیه شهروندان ایرانی، اجازه پخش ویدیو های 
منطبق با کیفرخواست دادگاه را بدهد و حجت الاسلام والمسلمین 

دهقانی هم موافقت کرد.
یکی از ویدئو هایی که پخش شد، مربوط به دیدار مسعود رجوی، 

سرکرده گروهک منافقین با رئیس استخبارات رژیم بعث عراق بود؛ 
هرچند دور از انتظار نبود، اما رجوی صراحتا در این کلیپ به بمب گذاری 
در ساختمان نخست وزیری ایران، اعتراف کرد و گفت: کاخ سفید و الیزه 
از ارتکاب این جنایت پیش از وقوع آن آگاه بودند. نماینده دادستان، 
ترک فعل مدعیان دروغین حقوق بشر براساس این ویدیو را مورد تاکید 
قرار دارد؛ البته این ترک فعل در دهه های اخیر به حمایت آشکار از 
منافقین تبدیل شد؛ برخی از مدعیان غربی حقوق بشر منافقین را با 
وجود اسناد آشکار از جنایت هایشان و حتی اعتراف خودشان به این 
جنایت ها از فهرست سازمان های تروریستی خارج کردند؛ آن ها حتی 
در سال 2۰13 میانجی گری کردند تا برای این آوارگان ابدی، محلی برای 
استقرار پیدا کنند؛ سیاستمداران همین کشور ها به ازای دریافت یک 

مشت دلار در نشست های منافقین خوش رقصی می کنند؛ 
تاکید قاضی دادگاه بر تهیه کیفرخواست براساس قوانین داخلی 

و بین المللی با در نظر داشتن حق تحفظ
درباره  کیفرخواست  متن  به  شیرازی  صیاد  شهید  فرزند  اعتراض 
توصیف به کار رفته جهت معرفی منافقین، با پاسخ حجت الاسلام 

والمسلمین دهقانی مواجه شد.
علمی  بحث  جریان  یک  درباره  تاریخی  گفت وگوی  گفت:  وی 
می طلبد؛ کیفرخواستی که اکنون قرائت می شود، با در نظر داشتن 
حق تحفظ ها براساس قانون آیین دادرسی کیفری و قوانین بین المللی 
تهیه شده است؛ با وجود بحث های پیرامونی فراوان باید گفت، چنین 
بحث هایی باید در خارج از دادگاه رسیدگی شوند؛ دادگاه با رعایت 
اصل بی طرفی و تحقق اصل عدالت، فعلا به بررسی اتهام های منافقین 
می پردازد؛ قطعا خانواده های شهدا در ادامه روند دادرسی فرصت اعلام 

دغدغه های خود را خواهند داشت.
متهمانی تحت اعلان قرمز اینترپل، اما آزاد در اروپا!

از  مختلفی  پرده های  متهم ها،  معرفی  روند  در  دادستان  نماینده 
فساد و جنایت درون گروهک منافقین را بازگویی کرد؛ زندگی شخصی 

رجوی ها متهم های ردیف دوم و سوم و مهدی ابریشم چی متهم ردیف 
چهارم اگر سیاه تر و هولناک تر از وجه سازمانی زندگی آن ها نباشد، 
روشن تر هم نیست؛ فقط 2 مورد انجام طلاق اجباری و جدایی اجباری 
از فرزندان به دستور یا تحت نظر این افراد نشان دهنده عمق بیماری 
ذهن این جنایت کاران است. مسعود رجوی که درباره سرنوشتش اطلاع 
درستی در دست نیست، تحت اعلان قرمز اینترپل )پلیس بین الملل( 
A441/۶-2۰۰2 قرار دارد؛ مریم رجوی و مهدی ابریشم چی نیز به ترتیب 
 2۰۰2-۶/A525 ۶-2۰۰2 و/A4۶9 تحت اعلان های قرمز به شماره های
قرار دارند. خواندن کیفرخواست از سوی نماینده دادستان، اشک را بر 

چهره خانواده های شهدای ترور جاری کرد.
پایان نخستین جلسه دادگاه منافقین؛ آغاز روندی برای عدالت خواهی

پس از گذشت حدود یک ساعت و 45 دقیقه از آغاز دادگاه حجت 
الاسلام والمسلمین دهقانی اعلام کرد که دادگاه برای تنفس تعطیل و 
جلسه بعدی سه شنبه آینده برگزار می شود. با اعلام خبر پایان دادگاه، 
خانواده های  و  رفتند  دوربین ها  مقابل  گزارش  تهیه  برای  گزارشگران 
شهدای ترور در حلقه خبرنگاران و عکاس ها قرار گرفتند. همچنین 
لبخند نقش بسته بر چهره حاضران به ویژه خانواده های شهدای ترور 

نشان از امیدبخش بودن دادگاه داشت.
دختر شهید سید اسدالله لاجوردی، دادستان انقلاب اسلامی تهران 
ترور شده به دست منافقین، هنگام خروج از سالن دادگاه، گفت: نفس 

برگزاری دادگاه نشان دهنده عزم جدی برای مجازات منافقین است.
برادر شهید پرویز شعبانی، دانشجوی مهندسی شیمی که در اسفند 
13۶3 در بمب گذاری نماز جمعه کرج به شهادت رسید، با لبخندی 
حاکی از رضایت به دلیل برگزاری دادگاه منافقین پس از تاخیر چهار 
دهه ای، گفت: همه خانواده های شهدای ترور خواهان عدالت هستند.

دادگاه منافقین طی هفته های آینده میعادگاه مهمی برای بررسی 
اتهامات فرقه تروریستی و همچنین محلی برای نشان دادن عزم پیگرد 

عناصر تروریستی است.

فرقه جنایت کار در دادگاهی به جغرافیای ایران

عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای:
قیمت گذاری از چالش های مهم صنعت نرم افزار در کشور است

مهدی صادق عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای با بیان اینکه یکی از چالش های 
مهم حوزه نرم افزاری در کشور، موضوع قیمت گذاری است، گفت: نرم افزارها عمدتاً 
در کشور ما نرم افزارهای قفل شکسته هستند و از محصولات خارجی در خیلی از 
حوزه ها استفاده می شود. به طور کلی ایرانی ها عادت براستفاده از نرم افزارهای رایگان 
دارند، این در حالی است که نرم افزارها در سطح جهانی خیلی گران هستند. در واقع 

فرهنگ رایج در کشور سبب شده تا قیمت نرم افزار پایین تلقی شود.
وی ادامه داد: از طرفی هم مجموعه هایی بزرگی مانند دولت که یکی از مشتریان 
بزرگ نرم افزار است، طبیعتاً علاقه ای ندارد قیمت ها واقعی تر باشد. همچنین بعضی 
از قوانین نانوشته مانع واقعی شدن قیمت های نرم افزار می شود. مثل قوانینی که 

روی معاملات متوسط یا خرد وجود دارد که این خود یک عامل بازدارنده است.
صادق با بیان اینکه سازمان نظام صنفی رایانه ای تنها نهادی است که به صورت 
خیلی محدود در بحث قیمت گذاری ورود کرده است، اظهار کرد: این سازمان بحث 
تعرفه خدمات را سالانه ارائه می کند، ولی جالب است بدانید که همین هم رعایت 
نمی شود. خیلی از سازمانها، شرکت ها و به خصوص ارگان های دولتی قائل به تعرفه 
سازمان نظام صنفی نیستند و آن را خیلی بالا می دانند. در حالی که چنین نیست و 

نرخ خدمات واقعاً خیلی پایین است. 
سازمان نظام صنفی رایانه ای باید جایگاه قوی در بازار IT داشته باشد

صادق با اشاره به دیگر مشکلاتی که حوزه نرم افزار کشور را تهدید می کند، 
خاطرنشان کرد: واقعیت این است که مسأله نرم افزار، صرفاً قیمت نیست. در 
قراردادهایی که با شرکت های نرم افزاری منعقد می شود، بندهای تعهدآور خیلی 
زیادی وجود دارد که این شرکت ها را کاملاً در معرض ضعف قرار می دهد. به 
عقیده بنده تنها راه حل مشکل قیمت و تعهداتی که برعهده شرکت های نرم افزاری 

در قراردادها گذاشته می شود، بحث انسجام صنفی است. شرکت ها باید با هم 
هماهنگ باشند. صنف باید جایگاه خیلی قوی در بازار داشته باشد و اگر نمونه، الگو 
و قیمتی را برای قراردادها اعلام و تعیین می کند، رعایت شود و شرکت ها خیالشان 
راحت باشد از اینکه می توانند محکم به آن موضوع استناد کنند. این اتفاق در گرو 

عملکرد شرکت ها و جایگاه نظام صنفی است.
نرخ گذاری نامناسب برای خدمات نرم افزاری بخش خصوصی، صنعت فاوا کشور 

را تهدید می کند.
نامناسب برای شرکت ها گفت: بزرگترین  وی در تشریح پیامدهای نرخ گذاری 
شرکت ها در سطح جهانی، حوزه صنعت فناوری اطلاعات هستند. اگر نگاه اجمالی 
به این شرکت ها داشته باشیم و با صنعت فاوا کشور مقایسه کنیم، متوجه خیلی 
موارد خواهیم شد. اگر آماری از شرکت های نرم افزاری بگیرید، متوجه خواهید شد 
که تعداد خیلی کمی از آنها محل کارشان از خودشان است. این یعنی اینکه بنیه 
این صنعت، بنیه ضعیفی است. زیرا رقمی که پرداخت می شود، هیچ تناسبی با 
هزینه های شرکت ها ندارد. در واقع خیلی از شرکت ها فقط برای بقا دارند تلاش 

می کنند. 
عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای شرایط اقلیمی، فرهنگی و لوکیشن ایران را در 
حوزه نرم افزار بسیار تأثیرگذار دانست و افزود: وقتی در کشور ایران کار می کنید و 
سرویسی به شرکت ها و سازمان های ایرانی می دهید، می توانید مزایای زیادی داشته 
باشید. قطعاً تکنولوژی ICT در سطح جهانی و در بازار ایران تأثیرگذار است. مخاطب 
ایرانی خیلی راحت مشتری تکنولوژی جدید است. خیلی از سازمان ها و شرکت ها به 
دلایل فرهنگی، عدم آموزش و عدم اطلاع به سراغ تکنولوژی تأثیرگذار در کسب و 

کار خود نرفتند.  

وی با تأکید بر اینکه ICT یک زیرساخت مهم برای رقابت است، خاطرنشان کرد:  
اگر در سطح کلان رقابت در یک حوزه هایی بی معنا یا ضعیف باشد، به طور طبیعی 
نیاز به استفاده از تکنولوژی برای بهره وری بالا هم به چالش کشیده می شود. این هم 
نکته مهمی است، شما زمانی به سمت ICT می روید که می خواهید رقابت پذیرتر 
باشید، اما گاهاً در اقتصاد ایران کلاً موضوع رقابت از سطح دیگری منتفی می شود و 

به طور طبیعی اثرکرد ICT را هم تحت تأثیر قرار می دهد. 
صادق در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه آیا ایران خدمات نرم افزاری از خارج 
خریداری می کند؟ گفت: این موضوع به خاطر تحریم، مسائل فرهنگی و زبان خیلی 
زیاد نیست. بیشتر محصولات نرم افزاری خریداری شده، محصولات پایه ای مثل 

سیستم عامل هاست.
وی تصریح کرد: یکی از نکات قابل توجه این است که چون در نرم افزارها مواد 
اولیه و واردات معنا ندارد، همیشه برای مصرف کنندگان این سوال پیش می آید که 
چرا قیمت آن افزایش پیدا کرده است. مشکلات عمده ای که در هزینه های عمومی، 
نیروی انسانی و مهاجرت وجود دارد به شدت حوزه نرم افزار را تحت تأثیر قرار 
می دهد. یعنی قطعاً مهاجرت حوزه سخت افزار را خیلی کمتر از نرم افزار تحت تأثیر  

قرار می دهد. اینها مشکلات عدیده ای است که شرکت ها با آن مواجه می شوند. 
عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای ادامه داد: چون دولت و شرکت های دولتی یک 
مشتری بزرگ در صنعت نرم افزار هستند، وقتی که مشکلات بودجه ای پیش می آید، 
معمولاً فشار روی حوزه نرم افزار خیلی خیلی بیشتر است، چون همه می دانند 
سخت افزار را از یک قیمت پایین تر نمی توانند بخرند و کسی ارائه نیز نخواهد کرد. 
اما به نرم افزار می توانند فشار بیاورند و اتفاقی که می افتد این است که شرکت ها از 
سودشان کم می شود و گاهاً هزینه تمام شده کار را نمی توانند تأمین کنند. متأسفانه 

همان قراردادهایی که بسته می شود، پرداخت ها به شدت دیر انجام می شود و با 
انواع و اقسام معضلات در بحث پرداخت ها مواجه هستیم. گاهی اوقات شرکت ها 
پروژه ای را قرارداد می بندند و پول خود را دو، سه یا چهار سال بعد دریافت می کنند 

که عملاً ارزشی برایشان ندارد. 
صنعت نرم افزاری کشور با چالش تعدد اخذ مجوزهای مختلف مواجه است

صادق به مشکلات دریافت گواهی استاندارد اشاره و تصریح کرد: صنعت نرم افزار 
هم مثل بیشتر صنایع کشور با مجوزهای مختلف درگیر است. چند سازمان نظارتی 
که وحدت رویه هم ندارند، شرکت ها را با تعدد اخذ مجوز که خیلی وقتها همپوشانی 
دارند، مواجه می کند. این موضوع چالشی را برای صنعت نرم افزار ایجاد کرده است. 
موضوع امنیت در چند سال اخیر خیلی جدی شده است. حتماً در جریان موضوع 
افتا و مشکلاتی که هست قرار دارید. درخصوص کنترل امنیت الزاماتی ایجاد می 
کند. صنعت نرم افزار به روش ارزیابی این امنیت خیلی نقد دارد. نه به این معنا 
که ما نیاز به آدیت امنیت نداریم، به نظر می توانست از روش بهینه تر و مؤثرتر 

استفاده کند. 
عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای ادامه داد: از طرف دیگر تعداد آزمایشگاه هایی 
که برای این کار در نظر گرفته شدند، به شدت کم است. یعنی اکثر شرکت ها در 
صف های طولانی، ماه ها و بعضاً سالها انتظار می کشند که این کار انجام شود. این 
رویه می توانست خیلی هوشمندانه تر و مؤثرتر باشد، در واقع به نوعی باشد که دولت 
در بحث امنیت بتواند الزاماتش را پایش و رعایت کند و همچنین شرکت ها در یک 
سیکل منطقی بتوانند این کار را انجام دهند. از طرفی دیگر، الزامهای شدیدی روی 
سازمان های استفاده کننده وجود دارد که گاهاً نمی توانند قراردادها را ببندند یا تمدید 
کنند. همچنین نمی توانند پول پرداخت کنند. از این سمت شرکت ها در صف های 
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» ابتکار« مذاکرات امیرعبداللهیان در سفر به ژنو را بررسی می کند

گروه بین الملل - حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران که به منظور شرکت در 
اجلاس مجمع جهانی پناهندگان به ژنو سفر کرده است، در محل اقامت خود با »عبدالله بوحبیب« وزیر امور 

خارجه لبنان دیدار و گفت وگو کرد.
حسین امیرعبداللهیان در این دیدار  مشورت های مستمر دو کشور در زمینه های مختلف دوجانبه و 
منطقه ای را همواره سازنده توصیف کرد و گفت: ایران و لبنان در سنگر واحد قرار دارند و ایران چیزی جز 

خیر برای دولت ملت و مقاومت لبنان نمی خواهد.
وی شرایط در منطقه را پیچیده خواند و با اشاره به اوضاع فلسطین گفت:  لازم است آمریکا نقطه پایانی 

بر حمایت های نامحدود خود از رژیم صهیونیستی و جنایات جنگی این رژیم علیه ملت فلسطین بگذارد.
امیرعبداللهیان بر ضرورت تداوم تلاش های حداکثری برای توقف نسل کُشی صهیونیست ها در فلسطین 

تاکید کرد و گفت: لبنان همیشه از ارکان مهم مقاومت ضدصهیونیستی در منطقه بوده است.
وی افزود: برغم جنایات و کشتار وحشیانه غیرنظامیان توسط رژیم صهیونیستی در سایه حمایت نامحدود 

آمریکا، آنها هیچ دستاورد مهمی نداشتند و مقاومت فلسطین وضع بسیار خوبی دارد.
امیرعبداللهیان تاکید کرد: رژیم صهیونیستی و آمریکا از روند جنگ علیه ملت فلسطین نتیجه ای نخواهند 
گرفت و عملاً ابعاد جنگ توسعه پیدا کرده و در صورت عدم توقف حملات رژیم صهیونیستی، احتمال وقوع 

انفجار در منطقه نیز وجود دارد.

»شهاب حسینی« در 
انتظار معجزه »فرشته«

 صادق بوقی و
مخالفان شادی جمعی

 بهره وری، حلقه مفقوده 
بودجه نویسی

ماجرای این »گناه«
چیست؟

در جهان ساسی مانکن ها با 
صادق بوقی چه کنیم؟ 

بودجه ۱۴۰۳ متزلزل و ژله ای 
است
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غمگینغمگین
هیچ کس با شادی مهاجرت هیچ کس با شادی مهاجرت 
نمی کند، پس چرا می روند؟ نمی کند، پس چرا می روند؟ 


